
Hej igen
 
Indenfor kommunal administration sondrer man imellem afgørelser og faktisk forvaltningsvirksomhed. Sidstnævnte er alt det, der 
ikke er egentlige afgørelser, f.eks. kommunal drift.
 
Almindeligt forbrug af sekretariatsmidler er faktisk forvaltningsvirksomhed, og derfor ikke undergivet reglerne i forvaltningsloven og 
kommunalfuldmagten. Større indkøb kan være omfattet af reglerne om udbud, men det vurderer jeg ikke er relevant her. Der er 
også særlige regler om indkøb for kommunale institutioner, hvor I, som du ved, skal følge indkøbsbekendtgørelsen.
 
Baggrunden for, at faktisk forvaltningsvirksomhed ikke er omfattet af forvaltningsloven og kommunalfuldmagten er, at det ville 
være umuligt for kommunale institutioner at varetage den daglige drift, hvis de altid skulle ud og indhente tilbud, før de f.eks. 
kunne købe en liter mælk eller en pose kaffe.
 
Lokaludvalgenes tildeling af puljemidler er derimod afgørelser i forvaltningslovens forstand, og dermed undergivet reglerne om 
saglighed i forvaltningen, ligeretsprincippet og forbuddet imod usaglighed.
 
Jeg går ud fra, at der var en saglig begrundelse for indgåelse af lejeaftalen med Kulturanstalten, f.eks. at lejemålet var ledigt, at 
huslejen var acceptabel og proportionel, at det opfyldte kravene til plads, fællesfaciliteter, tilgængelighed. arbejdsmiljø mv. I så 
tilfælde, ingen problemer.
 
Kh
Anne
 
Anne Brøndum
Specialkonsulent
Center for Sikker By
Rådhuset, 3. sal vær 36
1599 København V
33 66 20 99
20 20 20 36
EAN Nr: 5798009800077

 

Fra: Lotte Thiim Bertelsen 
Sendt: 6. december 2012 14:05
Til: Anne Christine Brøndum
Emne: SV: Subscription af Istedgade-bogen
 
Hej Anne
 
Fedt, tak! – og kan du evt supplere med en lille smule om sekretariatsmidlerne… Og om hvorfor vi godt må købe én slags kaffe frem 
for en anden…
 
Mange hilsner Lotte
 
 
………………………………..
 
Lotte Thiim Bertelsen
Udvalgssekretær - og daglig leder
Vesterbro Lokaludvalg og Kgs. Enghave Lokaludvalg
Email: ltb@okf.kk.dk

From: Anne Christine Brøndum
Sent: 06-12-2012 15:04:02
To: Lotte Thiim Bertelsen
Subject: SV: Subscription af Istedgade-bogen
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Tlf.: 26 12 13 18
Lyrskovgade 4, 2. Sal
1758 Kbh. V 
 
 

Fra: Anne Christine Brøndum 
Sendt: 6. december 2012 13:52
Til: Lotte Thiim Bertelsen
Emne: SV: Subscription af Istedgade-bogen
Prioritet: Høj
 
Kære Lotte
 
Regler er til for at blive overholdt, også når man i den søde juletid sidder med nogle penge, man gerne vil give til utvivlsomt gode 
formål. Når i har fastsat jeres egne kriterier for tildeling af puljemidler, er det netop for at stille borgerne så ens som muligt.
 
Det følger jo af jeres egne kriterier for uddeling af puljemidler, at de uddeles på to måder: enten ved ansøgning eller ved at 
lokaludvalget tildeler sig selv midler til egne projekter.
 
Lokaludvalget kan ikke dele ud af puljemidlerne til projekter, som ønsket fremmet af enkelte lokaludvalgsmedlemmer. Når en 
kommune disponerer inden for kommunalfuldmagten, er den undergivet et lighedskrav. Dette betyder, at borgerne har krav på at 
blive behandlet ud fra samme forudsætninger. Det er selvfølgelig umuligt at behandle alle borgere fuldstændig ens. Derfor kan 
lighedskravet godt fraviges. Hvis lighedskravet fraviges, skal der være en saglig begrundelse for det. Omvendt må der ikke ligge en 
usaglig begrundelse for at fravige lighedskravet.
 
Jeg kan ikke se, at der er givet en saglig begrundelse for at favorisere Istedgade-bogen frem for så mange andre projekter. Men ude 
fra set kunne det derimod godt virke usagligt at give netop dette projekt en hjælpende hånd ved at fravige de almindelige regler for 
tildeling af puljemidler.
 
I de tilfælde, der er angivet nedenfor, hvor der er brugt puljemidler, går jeg ud fra, at reglerne er fulgt, dvs. der er indsendt en 
ansøgning, der har været behandlet på et lokaludvalgsmøde, hvor der har været en indstilling, som lokaludvalget skulle forholde sig 
til. Alternativt, at lokaludvalget har taget stilling til om lokaludvalget skulle oprette sit eget projekt og herefter hvor mange 
puljemidler, der skulle bruges på det.
 
Det der ikke må ske er, at de almindelige regler for tildeling af puljemidler omgås, f.eks. ved at et lokaludvalgsmedlem forsøger at få 
støtte til et projekt uden at der har været en ansøgning. Det er vigtigt at disse regler ikke skrider. F.eks. kan det hurtigt blive 
omsonst at opretholde tidsfrister for ansøgninger, hvis reglerne omgås. Her bliver ligebehandlingsprincippet nemlig et ”tveægget 
sværd” hvor andre ansøgere, der har hørt om at reglerne kan omgås, kan kræve at tidsfristen heller ikke gælder for dem – eller at 
de heller ikke behøver at udfylde en ansøgning eller vedlægge et budget.
 
Kh
Anne
 
 
 
 
 
 
 
Anne Brøndum
Specialkonsulent
Center for Sikker By
Rådhuset, 3. sal vær 36
1599 København V
33 66 20 99
20 20 20 36
EAN Nr: 5798009800077

 

Page 2 of 4

07-12-2012file://D:\Migration Server\Work\20121207T144547.206\20121207T144548.191\fe90cd1c-1947-4a4d-ab72...



Fra: Lotte Thiim Bertelsen 
Sendt: 6. december 2012 11:19
Til: Anne Christine Brøndum
Emne: VS: Subscription af Istedgade-bogen
 
 
 
 
………………………………..
 
Lotte Thiim Bertelsen
Udvalgssekretær - og daglig leder
Vesterbro Lokaludvalg og Kgs. Enghave Lokaludvalg
Email: ltb@okf.kk.dk
Tlf.: 26 12 13 18
Lyrskovgade 4, 2. Sal
1758 Kbh. V 
 
 

Fra: Bruno Schwede [mailto:brunoschwede@gmail.com] 
Sendt: 6. december 2012 01:33
Til: Bruno Schwede; Erik Hegelund G-mail; Krause - Jørgen; Lotte Thiim Bertelsen; Niels Vestergaard; Niels Vestergaard; Thomas 
Egholm; Thomas Warburg KFB
Emne: Subscription af Istedgade-bogen
 
Kære Lotte og FU

hvis forvaltningens synspunkt om, at vi ikke kan bruge puljemidler til indkøb af Istedgadebogen skulle opretholdes,
vil jeg gerne have afprøvet:
- vores indkøb af ydelser hos Kenneth Balfelt, idet der er andre, der også kunne have forslag til udformning af 
"hundelufterparken"
  (Thomas og jeg kender Kenneth Balfelt). Her er der brugt puljemidler
- vores lejemål i Kulturanstalten, idet der er en lang række udlejere, som vi dermed ikke tager hensyn til
  (jeg kender lederen af Kulturanstalten)
- vores støtte til opstilling af skøjtebanen i "Darling"-regi, idet der er sikkert andre, derogså kunne være villig til at stå for 
den
  (jeg kender Kevin fra Darling). Her er der brugt puljemidler
- vores indkøb af "Peter-Larsen-Kaffe", idet der er bl. a. Gevalia, Café Noir, Christgau, Lavazzo, BKI, Amora, 
Moccahouse, Irma, Markus ....
  som også laver Kaffe, hvormed "Peter-Larsen-Kaffe" bliver forfordelt (jeg kender en den arbejder for Markus)
- vores indkøb af et "SONY-kamera", idet der er bl.a. Canon, Kodak, Samsung, Rollei, Olympus, Nikon, Leica, 
Hasselblad, Pentax ...
  som også producerer kameras, hvorved vi forfordeler SONY (jeg kender en, der sælger Leica-kameraer) Her er der brugt 
puljemidler
- vores indkøb af energi hos DONG, idet der er bl. a. RWE, EON, Vattenfall, ...
  som også producerer energi og som vi dermed ikke tager hensyn til  (jeg kender en, der arbejder for DONG)
- vores indkøb af maling hos 3-Bjørne, idet der er bl a. Flügger, Røverkøb, Hempel, Sadolin ...
  som også producerer maling, og som vi dermed ikke tager hensyn til (jeg kender en af indehaverne af 3-Bjørne, men jeg 
kender også en, der har arbejdet hos Flügger) Her er der brugt puljemidler
...
...
...

Nu er der jo så vidt jeg ved kun een, der har skrevet bogen om "Istedgade 150 år", som vi som Vesterbro Lokaludvalg 
bliver nævnt i, idet vi har støttet bogens tilblivelse.

Så derfor vil det efter min mening være mærkeligt, hvis vi skulle købe nogle Jan Guillot-bøger, der slet ikke handler om 
Vesterbro (bare fordi vi ikke kender ham personligt).
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mvh
Bruno 

--
Bruno A. Schwede
mob +45 2662 8199
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